
STUK 835 (2023-2024) – Nr.1 

 

 

 

 

 

 

 
VLAAMSE GEMEENSCHAPSCOMMISSIE 

DE RAAD 

 

 

 

ZITTING 2023-2024 30 JANUARI 2024 

 

 

 

 

 

 
 

RVG ON TOUR 

Slotevenement 

SAMENVATTEND VERSLAG 

namens de Ad Hoc Commissie voor Burgerparticipatie 

uitgebracht door mevrouw Els ROCHETTE 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Hebben aan de werkzaamheden deelgenomen: 

Leden: de heer Jan Busselen, mevrouw Bianca Debaets, mevrouw Carla Dejonghe, mevrouw Els 

Rochette, mevrouw Lotte Stoops, de heer Mathias Vanden Borre 

Verontschuldigd: de heer Pepijn Kennis 

 

1801 



- 2 - 
 

 

Dames en heren, 

 

Op dinsdag 30 januari 2024 organiseerde de ad hoc Commissie Burgerparticipatie het 

slotevenement van het participatief traject RVG on tour. 

 

Alle leden van de werkgroep ‘Leeftijdsvriendelijke stad’, bestaande uit afgevaardigden van 

BOp, Cultuurvuur, Orka, S-Plus en Vief, evenals de participanten van de 

RainbowAmbassadors en lokale dienstencentra Aksent en De Kaai werden ontvangen in de 

Spiegelzaal van het Brussels Hoofdstedelijk Parlement. 

 

Na een toespraak van de voorzitter, mevrouw Els Rochette en een evaluatie door de directeur 

van het BOp, de heer Ronald Vrydag, werden de deelnemers door de raadsleden rondgeleid in 

de gebouwen van het parlement waar nadere uitleg werd gegeven over de parlementaire 

werkzaamheden. 

 

Het evenement werd afgesloten met een informele gedachtewisseling. 

 

 
 

Mevrouw Els Rochette, voorzitter 

 

Dames en heren, 

Beste collega’s, 

 

Namens de Raad van de VGC heet ik u van harte welkom in de Spiegelzaal voor het 

slotevenement van het project RVG on tour. 

 

Bij het begin van deze legislatuur besliste de Raad om de burger meer inspraak te geven bij 

het beleid. Hiervoor is het belangrijk dat er naar de burger wordt geluisterd. 

 

De Raad is van mening dat er andere manieren moeten gevonden worden om de burger 

dichter bij de politiek te brengen. In 2022 werd gestart met het traject RVG on tour. Hier werd 

gekozen voor de doelgroep ouderen. Om het project vorm te geven is beroep gedaan op een 

werkgroep bestaande uit BOp, Cultuurvuur, Okra, S-Plus en Vief. 

 

Onder leiding van BOp werd een concept ontwikkeld in het kader van ‘Leeftijdsvriendelijke 

stad’. 

 

Het traject bestond uit bezoeken van de raadsleden aan twee lokale dienstencentra: De Kaai in 

Anderlecht en Aksent in Schaarbeek. 

Tijdens die ontmoetingen gingen de raadsleden in dialoog met de bezoekers van de 

dienstencentra over de manier waarop ze hun leefomgeving ervaren. Positieve en negatieve 

aspecten kwamen aan bod: een uitgebreid socio-cultureel aanbod, veel winkels, goed 

uitgebouwd openbaar vervoer dat niet zo vroeg mag stoppen en alle buurten zou moeten 

bedienen, veiligheidsproblemen en overlast… De raadsleden integreerden de opgedane 

informatie in hun parlementaire werkzaamheden. 

Vandaag sluiten we dit traject af. 
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Ik wens jullie allen te danken voor de deelname hieraan: alleen door jullie input heeft dit 

concept kunnen slagen. Ik heb er veel van geleerd en ik hoop dat dit eveneens voor de 

collega’s het geval is. Het wordt vervolgd. 

De collega’s en ikzelf zullen jullie rondleiden in het parlement: het huis van de Brusselaars. U 

zult kunnen zien waar uw volksvertegenwoordigers aan het werk zijn om van Brussel een 

‘leeftijdsvriendelijke stad’ te maken. Na de rondleiding komen we hier terug en sluiten we af 

met een informele babbel terwijl we ervaringen kunnen uitwisselen. 

Dank u. 

 

 

De heer Ronald Vrydag, directeur BOp 

 

Goeiemiddag iedereen, 

Beste raadsleden van de VGC, 

Geachte voorzitter, 

 

Een paar jaren geleden besliste de Raad om in het kader van het concept ‘RVG on tour’, in 

contact te komen met de burgers. Samen met het BOp werd een proefproject opgestart met als 

doel enkele open vergaderingen met ouderen te organiseren. Op deze wijze wilde men dit 

concept concreet uitwerken. 

 

Als insteek suggereerden we vanuit het BOp om te werken met het concept van de 

‘leeftijdsvriendelijke stad’ van de Wereldgezondheidsorganisatie. Bovendien wilden we 

hiervoor samenwerken met andere ouderenorganisaties. Een werkgroep werd opgericht met 

vertegenwoordigers van Cultuurvuur, Okra, S-plus en Vief. 

 

Via dialoogmomenten komen tot overleg tussen de raadsleden en ouderen. Dat was het doel. 

Om voldoende rekening te houden met de grote diversiteit van Brussel werd gekozen om de 

dialoogmomenten niet te laten plaatsvinden in het parlement of enkel op één plaats 

(bijvoorbeeld in het BOp). We kozen ervoor om buurtgericht te werken en waar kan dat beter 

dan in een LDC of lokaal dienstencentrum. Hierdoor werden mogelijke drempels tot 

participatie tot een minimum herleid. 

 

In 2023 vonden er twee dialoogmomenten plaats, in LDC De Kaai en in LDC Aksent. 

 

De werkgroep had een programma en een methodiek uitgewerkt zodat een constructieve 

dialoog kon plaatsvinden tussen raadsleden en ouderen, en dit in hun eigen buurt. 

 

Ik kan gerust stellen dat beide momenten een succes waren. Als je de foto’s ziet van die 

namiddagen, zie je ‘dialoog’. Je ziet tafels waar raadsleden zitten, samen met enkele ouderen. 

In gesprek met elkaar! Over een document gebogen waarop men ideeën en opmerkingen 

noteert. De leden van de werkgroep zorgden als moderator ervoor dat de gesprekken min of 

meer volgens de afgesproken methodiek verliepen. We wilden immers komen tot een 

constructieve en positief ingestelde dialoog tussen beide partijen. De deelnemers (zowel 

ouderen als raadsleden) zochten naar oplossingen, vertrekkende vanuit de sterktes van de 

buurt. Kortom … je zag die namiddagen mensen in dialoog! 
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Dus ja, we hebben met dit traject laten zien dat VGC op een constructieve manier ‘on tour’ 

kan gaan. We hebben aangetoond dat je met een goed voorbereid programma, een goede 

methodiek en de juiste partners, een ‘dialoog’ kan organiseren met burgers. En dit ter plaatse 

bij de mensen zelf, in hun buurt. 

 

Wij hopen dan ook dat de Raad, n.a.v. dit succes, ‘on tour’ blijft gaan. Dat is nodig om te 

weten wat de noden en de vragen zijn van de ouderen. Laat dit juist enorm belangrijk zijn 

binnen het concept van de leeftijdsvriendelijke stad. Vanuit die kennis van de noden en de 

vragen van ouderen weet je waarin je moet investeren. Dan kan je actief en met kennis van 

zaken werken aan het neerhalen van drempels die de participatie van ouderen aan het 

maatschappelijk leven tegenhouden of moeilijk maken. Ouderen hebben hun plaats in de 

maatschappij en ‘in dialoog gaan’ met hen is de start om dit te realiseren. 

 

We moeten eerlijk zijn: er zijn ook kanttekeningen te maken bij het voorbije traject. Er is 

bijvoorbeeld niet gewerkt op basis van een vraag of thema. De dialoogmomenten hebben niet 

gezorgd voor een tastbaar resultaat waarmee we aan de slag kunnen. Hierdoor kan er ook niet 

worden gewerkt aan de noodzakelijke opvolging. Het voorbije traject was te vrijblijvend. 

 

Vanuit de werkgroep pleiten we dan ook voor de voortzetting van een vorm van dialoog 

tussen ouderen enerzijds en de raadsleden en/of het beleid anderzijds. Een structureel en 

regelmatig overleg is nodig om op een blijvende manier te weten waar de drempels liggen die 

ouderen het moeilijk maken om – zoals iedereen – te kunnen deelnemen aan het 

maatschappelijk leven. Het BOp en de ouderenorganisaties die hebben meegewerkt aan dit 

traject, willen hier hun schouders onder zetten en dit concreet maken. In een superdivers 

Brussel waar elke wijk of buurt eigen noden en vragen heeft, is dit geen evidentie, maar het 

voorbije traject heeft laten zien dat er mogelijkheden zijn. 

 

Hier willen we op inzetten, samen met de VGC 

 

 

De voorzitter, 

De Verslaggever 

Els Rochette 
 


